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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyit költött Magyarország Kormánya az elmúlt 
esztendőben vendégmunkások toborzására? (II.)" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2019.  december  6-án  fordultam  Önhöz  a  Mennyit  költött  Magyarország  Kormánya  az  elmúlt
esztendőben  vendégmunkások  toborzására?  című,  K/8432-es  számú  írásbeli  kérdésemmel.  A
Miniszter Úr nevében és megbízásából eljáró államtitkárától akkor azt a választ kaptam, hogy a
Kormány feladata olyan jogszabályok hozni, melyeknek elsődleges célja a magyar munkaerőpiac
megvédése.  Ezzel egyetértek,  csak azt nem értem, hogy akkor miért  nem olyanokat hoznak? A
„munkásszállások  kialakítása”  elnevezésű  munkaerőpiaci  programra  vonatkozóan  még  el  is
fogadnám  a  válaszát,  hogy  a  kormány  eredetileg  ezeket  a  szálláshelyeket  nem  is  külföldi
vendégmunkásoknak, hanem a magyar munkaerő mobilitásának céljából hozta létre, ha Ön hajlandó
lenne belátni: ezeket a munkásszállásokat óriási százalékban külföldi munkavállalók foglalták el.
Másrészről erős kétségeim vannak annak tekintetében, hogy az ilyen munkásszállások jelentenék a
megoldást. Alapvetően az szolgálja ugyanis a magyar családok érdekét, hogy az anyagi biztonságot
adó napi munkavégzést követően a család tagjai együtt zárják a napot. Hetente Londonból is haza
tudnak járni a honfitársaink, és még mindezzel együtt legalább kétszer annyi munkabért visznek
haza.

Visszatérve  az  eredeti  témafelvetésre,  megdöbbenve  értesültem  róla,  van  olyan  megye,  ahol
huszonháromszorosára nőtt a vendégmunkások száma az elmúlt négy évben. Önök megkönnyítették
a  külföldi  munkavállalók  alkalmazását,  akik  magyar  honfitársaink  munkáját  kevesebb  bérért  is
elvégezték. Ez lent tartotta a hazai béreket, és tovább erősítette honfitársainkban, hogy itthon ugyan
nem,  de  nyugatabbra  megbecsülik  a  szorgalmas  munkájukat.  Százezer  vendégmunkás  és  a
letelepedési kötvénnyel érkezők. Az Eurostat negyedmillió olyan unión kívüli polgárról tud, akik



Magyarországon  2014  óta  tartózkodási  engedélyt  kaptak  –  írtam  a  múltkor,  erre  vonatkozóan
érdemi visszajelzést nem kaptam. Mint ahogy nem kaptam választ a kérdésemre: Mennyit költött
Magyarország  Kormánya  az  elmúlt  esztendőben  vendégmunkások  toborzására?  100  milliárdot?
Kaptam tíz  sornyi  választ,  egyébiránt  normális,  tisztességes  stílusban  megírva,  ami  a  jelenlegi
kormányzat  tagjaitól  érkező  tájékoztatásokat  olvasva  önmagában  már  értékelendő,  de
számszerűsített  adatra  vonatkozó  tájékoztatást  kérek.  Mennyibe  kerültek  a  toborzó  plakátok,  a
hirdetések, a külföldieket hazánkba csábító és alkalmazó cégeknek juttatott támogatások?

Ezek most különös aktualitással bírnak, ám a Nemzeti Foglalkoztatási Szolgálat a munkanélküliek
számára, az újonnan elbocsátottakról, a csoportos létszámleépítésben érintettekről szóló frissített
adatsora  nem  érhető  el.  Aztán  az  állami  szervek  közérdekű  adatszolgáltatás  teljesítésére
rendelkezésre  álló  idejét  is  sürgősen  megháromszorozták.  Minden  bizonnyal  kizárólag  a
koronavírus miatt, de azért mégis kellemetlen egybeesések ezek.

Ahogy módfelett  kellemetlen az is,  hogy ugyan életbe léptek biztonsági intézkedések,  de aztán
hallom, hogy a vendégmunkások számos helyen ingázhatnak. Aztán a legfrissebb hírek szerint még
az  egészen  közeli  múltban  is  mintegy  250-300  fő  dél-koreai  vendégmunkás  érkezett
Magyarországra.

Összefoglalva:  következetesen  szórták  a  milliárdokat  az  antimigrációs  és  idegenellenes
kampányokra,  miközben  titkolták  a  hazánkban  dolgozó  vendégmunkások  számát,  akiket  éppen
Önök hívtak be, miután honfitársaink százezrei voltak kénytelenek elhagyni az országot az elmúlt
tíz  évben  abban  bízva,  hogy tisztességes  munkáért  majd  tisztességes  bért  is  kapnak.  Tényként
kijelenthető továbbá, hogy mind a mai napig titkolják,

Mennyit  költött  Magyarország  Kormánya  az  elmúlt  esztendőben  vendégmunkások
toborzására?

Várom mielőbbi  megtisztelő  tájékoztatását,  egyúttal  ismételten  kénytelen  vagyok  felhívni  a  T.
Miniszter  Úr  figyelmét,  hogy az  IPU Magyar  –Kazah  Baráti  Tagozatának  összehívásával  és  a
Tagozat  működésével  kapcsolatos  korábbi  megkereséseim  a  többszöri  emlékeztető  üzeneteim
ellenére  (2016.  november  10.,  2017.  február  10.,  április  6.,  május  19.,  július  3.,  július  28.,
szeptember  6.,  2019.  augusztus  5.,  2019.  december  6.)  válasz  nélkül  maradtak.  Csak ismételni
tudom, hogy ez elsősorban nem velem szemben, hanem a magyar választók felé árulkodik nagyfokú
tiszteletlenségről.

Várom megtisztelő válaszát!

Tisztelettel:

...........................
Sneider Tamás
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